
Protokół Nr XXI/2016 

z XXI sesji Rady Gminy Stanisławów 

w dniu 24 listopada 2016r. 
XXI sesja Rady Gminy Stanisławów w dniu 24 listopada 2016r. odbyła się w Gminnym Ośrodku 

Kultury w Stanisławowie, trwała od godz. 1500 do godz. 1840. Obrady prowadziła Elżbieta Król 

Przewodnicząca Rady Gminy Stanisławów.  

W obradach udział wzięli:  

- Radni w liczbie 11 osób (nieobecni: Tadeusz Jurek, Andrzej Kowalczyk, Mariola Orłowiec i 

Wiesław Szponar),  

- Adam Sulewski Wójt Gminy,  

- Jadwiga Będkowska Sekretarz Gminy,  

- Czesława Kaim Skarbnik Gminy,  

- Władysław Sędzielski Zastępca Wójta Gminy,  

- Artur Olszewski Radca Prawny  

- Sołtysi,  

- Kierownicy jednostek organizacyjnych,  

- inne osoby zaproszone.  

Listy obecności w załączeniu do protokołu.  

Ad 1.  
Otwarcia XXI sesji dokonała Elżbieta Król Przewodnicząca Rady Gminy, która powitała wszystkie 

osoby przybyłe na sesję i poinformowała, że na sali jest obecnych 11 radnych, co wobec ustawowego 

składu Rady wynoszącego 15 osób stanowi kworum pozwalające na podejmowanie prawomocnych 

uchwał.  

Ad 2.  
Elżbieta Król Przewodnicząca Rady Gminy przedstawiła porządek obrad. Następnie zapytała czy Wójt 

Gminy, bądź Radni chcieliby wnieść zmiany do porządku obrad?  

Adam Sulewski Wójt Gminy zaproponował wprowadzenie do porządku obrad po pkt. 18 

dodatkowych punktów w brzmieniu:  

,,18.1. Podjęcie uchwały w sprawie przekazania skargi (druk nr 175).  

18.2. Podjęcie powołania doraźnej Komisji ds. wypracowania koncepcji rewitalizacji centrum  

Stanisławowa (druk nr 176).  

18.3. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia Strategii Rozwiązywania 

Problemów Społecznych dla Gminy Stanisławów na lata 2016-2021 (druk nr 177).  

18.4.Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Wspierania 

Rodziny na lata 2016 – 2018 (druk nr 178).”  

Po czym Przewodnicząca Rady Gminy przeprowadziła głosowanie nad każdą z poszczególnych 

propozycji zmian w porządku obrad zgłoszonych przez Wójta Gminy.  

Rada Gminy jednogłośnie przyjęła każdą z powyższych propozycji zmian.  

Następnie Przewodnicząca odczytała porządek po zmianie.  

1. Otwarcie sesji Rady Gminy.  

2. Przedstawienie porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu z XX sesji.  

4. Informacja Centrum Medyczno-Diagnostycznego na temat sprawowania opieki medycznej w 

Gminie Stanisławów.  

5. Sprawozdanie Wójta Gminy z wykonania uchwał i zadań między sesjami.  

6. Sprawozdanie przewodniczących stałych komisji Rady Gminy z prac Komisji między sesjami oraz 

zajęcie stanowiska Rady w sprawach wniosków Komisji, których tematów nie uwzględniono w 

porządku sesji.  

7. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia stawek podatku od nieruchomości na rok 2017 i zwolnień w 

tym podatku (druk nr 163).  

8. Podjęcie uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta przyjmowanej jako podstawę 

obliczenia podatku rolnego na rok 2017 i zwolnień z tego podatku (druk nr 164).  

9. Podjęcie uchwały w sprawie obniżenia ceny sprzedaży drewna jako podstawy obliczenia podatku 

leśnego na rok 2017 (druk nr 165).  



10. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia rocznego programu współpracy Gminy Stanisławów z 

organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego na rok 2017 (druk nr 166).  

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany statutu Gminy Stanisławów (druk nr 167)  

12. Podjęcie uchwały w sprawie organizacji wspólnej obsługi administracyjnej, finansowo – 

księgowej i organizacyjnej dla szkół i placówek, dla których organem prowadzącym jest Gmina 

Stanisławów (druk nr 168).  

13. Podjęcie uchwały w sprawie zasad i trybu przeprowadzania konsultacji społecznych z 

mieszkańcami Gminy Stanisławów (druk nr 169).  

14. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi mieszkańca Gminy (druk nr 170).  

15. Podjęcie uchwały w sprawie przekazania skargi (druk nr 171).  

16. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy na rok 2016 (druk nr 172).  

17. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy na rok 2016 

(druk nr 173).  

18. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Lokalnego Programu Rewitalizacji Gminy Stanisławów na 

lata 2016-2023 (druk nr 174).  

18.1. Podjęcie uchwały w sprawie przekazania skargi (druk nr 175).  

18.2. Podjęcie powołania doraźnej Komisji ds. wypracowania koncepcji rewitalizacji centrum 

Stanisławowa (druk nr 176).  

18.3. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia Strategii Rozwiązywania 

Problemów Społecznych dla Gminy Stanisławów na lata 2016-2021 (druk nr 177).  

18.4. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Wspierania 

Rodziny na lata 2016 – 2018 (druk nr 178).  

19. Informacja z analizy oświadczeń majątkowych dokonanej przez Urzędy Skarbowe.  

20. Zapytania i wolne wnioski.  

21. Zamknięcie obrad.  

 

Ad 3.  
Po otwarciu dyskusji w tym punkcie Przewodnicząca Rady Gminy zapytała o uwagi do protokołu z 

XX sesji.  

W związku z brakiem uwag do protokołu Przewodnicząca Rady Gminy poddała pod głosowanie 

protokół z XX sesji Rady Gminy.  

Rada Gminy 10 głosami ,,za”, przy 1 ,,wstrzymującym” przyjęła protokół z XX sesji. Głosowało 11 

Radnych obecnych na sali obrad. 3  

 

Ad 4.  
Po otwarciu dyskusji w tym punkcie Przewodnicząca Rady Gminy poprosiła o zabranie Głosu p. […] 

zastępcę Dyrektora ds. Medycznych Centrum Medyczno-Diagnostycznego w Siedlcach.  

P. […] przedstawiła i omówiła prezentację dotyczącą obszarów działania Centrum, poradni 

specjalistycznych i diagnostycznych w Mińsku Mazowieckim, realizowanych programów 

profilaktycznych oraz personelu ośrodków zdrowia w Stanisławowie i Pustelniku, jak również liczby 

pacjentów zadeklarowanych do obydwu przychodni – załącznik nr 1 do protokołu. P. […] omówiła 

również statystyki dot. wizyt lekarskich, świadczeń poz. i pielęgniarskich, zleconych badań itp. 

Poinformowała, że w związku z uwagami pacjentów dr […] będzie przyjmowała pacjentów również 

rano, a nie jak dotychczas tylko po południu. Od 1 grudnia 2016 zostanie zatrudniony pediatra.  

Radny Sylwester Książek zapytał czy są informacje w ośrodkach zdrowia o prawach pacjenta i o 

lekach ze zniżkami, ponieważ były sytuacje, że pacjenci byli informowani o ulgach, a potem musieli 

płacić za leki?  

P. […] poinformowała, że były takie sytuacje, że poprzedni podmiot przekazywał pacjentom jakieś 

leki. Obecnie pacjentom są wystawiane recepty z taką refundacją, jaka przysługuje na dany lek. Nie 

jest również prowadzona praktyka wystawiania recept bez wizyty lekarskiej. Nie można tego robić z 

uwagi na to, że Centrum nie posiada historii chorób pacjentów. Dlatego też, żeby lekarz mógł 

wystawić pacjentowi receptę, pacjent musi zostać zdiagnozowany. W niedługim czasie pielęgniarki 

zostaną przeszkolone, aby mogły zająć się wystawianiem recept. Lekarze twierdzą, że pacjenci z 

Gminy Stanisławów są zaniedbani pod kątem leczenia i badań. Jeżeli pacjent jest stabilny zostaną mu 



ustawione leki i wówczas pielęgniarka będzie mogła wystawić receptę. Obecnie jest możliwość 

wystawiania recept na kilka miesięcy z późniejszym terminem realizacji. Wystawianie recept bez 

zdiagnozowania jest niemożliwe. Centrum stara się zapewnić bezpieczeństwo pacjentów. P. […] 

zapewniła, że dołoży starań, żeby poprawić opiekę medyczną w miarę możliwości.  

Radny Sylwester Książek zapytał czy w przychodni przyjmują lekarze medycyny pracy, dla 

kierowców czy sportowców?  

[…] poinformowała, że w przychodni w Mińsku Mazowieckim jest lekarz medycyny pracy, ale te 

badania są odpłatne.  

Radny Sylwester Bąkowski zapytał o sposób rejestracji pacjentów, liczbę faktycznie wykonanych 

badań. Radny poinformował, że pacjenci narzekają na długi czas oczekiwania na wizytę do lekarza i 

zapytał czy Centrum rozważa dodatkowy dzień na pobieranie krwi do badań?  

P. [..] przyznała, że taka ewentualność jest brana pod uwagę. Od 1 grudnia będzie przyjmował lekarz 

pediatra zarówno w ośrodku zdrowia w Stanisławowie jak i Pustelniku.  

Radny Sylwester Bąkowski przyznał, że obserwuje funkcjonowanie opieki zdrowotnej sprawowanej 

przez Centrum i chciałby, żeby funkcjonowało to jak najlepiej. Następnie poinformował o 

problemach, jakie zgłaszali do niego mieszkańcy: lekarz pracujący w ośrodku zdrowia nie posiadał 

uprawnień do wystawienia recepty na leki refundowane, brak pediatry, dzieci na szczepienia są 

zapisywane w tym samym czasie, co chorzy pacjenci, po badaniu USG pacjenci czują się 

niekomfortowo, ponieważ muszą ubierać się w przejściu, ze względu na czas przeznaczony na 

badanie. Radny poruszył również sposób zapisu pacjentów na wizyty lekarskie i zapytał o godziny 

przyjęć pediatry oraz czy istnieje możliwość zapisywania pacjenta do jednego lekarza.  

P. […] poinformowała, że na wizytę lekarską można zapisać się osobiście lub przez call center. 

Istnieje również możliwość zapisania się na kolejną wizytę podczas wizyty u lekarza. Jeśli chodzi o 

zapisywanie do jednego lekarza, to jeżeli będzie dostępność do danego lekarza, to wówczas pacjenci 

będą zapisywani do tego samego lekarza.  

Radna Monika Uścińska zapytała o dostępność lekarzy Centrum do historii choroby pacjentów oraz o 

stomatologa.  

P. […] potwierdziła, że historia choroby każdego pacjenta Centrum jest w systemie i lekarz w innej 

przychodni Centrum ma podgląd do tej historii. Centrum nie ma kontraktu na stomatologa w Gminie 

Stanisławów, ale można skorzystać z wizyty u stomatologa w Mińsku Mazowieckim.  

Czesława Kaim Skarbnik Gminy zapytała ile razy w tygodniu będzie przyjmował lekarz pediatra i czy 

dziecko z wysoką temperaturą powinno zostać przyjęte do lekarza tego samego dnia, kiedy rodzic 

zgłosi się z nim do przychodni? P. Kaim zapytała również o specjalistów np. ginekologa, kardiologa, 

ponieważ obecnie jest długi termin oczekiwania do specjalistów.  

P. [..] poinformowała, że pediatra będzie przyjmował 2 dni w tygodniu w ośrodku zdrowia w 

Pustelniku i 3 razy w Stanisławowie. Pacjent z wysoką temperaturą musi zostać przyjęty w trybie 

pilnym lub można zamówić wizytę domową. Jeśli chodzi o specjalistów, to być może będzie 

kardiolog, ale pacjenci zapisani do Centrum mogą korzystać z usług specjalistów w Mińsku Maz. 

Centrum ma kontrakty na określoną liczbę specjalistów i długie terminy oczekiwania na wizytę są z 

tym związane. Do Narodowego Fundusz Zdrowia są kierowane raporty o zwiększenie kontraktów.  

Lidia Marczak Dyrektor Zespołu Szkół w Pustelniku zapytała o możliwość dostosowania godzin pracy 

ośrodka zdrowia do pracy szkoły, ponieważ jest taka potrzeba?  

P. […] zapewniła, że postara się przeanalizować grafik pod tym kontem.  

Radny Sylwester Książek zapytał czy podczas zawodów sportowych lekarze służą opieką medyczną?  

P. […] poinformowała, że Centrum praktykuje wsparcie zawodów, ale brakuje ratowników, dlatego 

też takie zawody należy zgłaszać dużo wcześniej. Jeżeli impreza jest późno zgłoszona, to trudno ją 

zabezpieczyć.  

Leonard Zdanowicz zapytał czy ośrodki zostaną dostosowane do obowiązujących przepisów i zwrócił 

uwagę na konieczność dbałości o otoczenie ośrodka zdrowia w Stanisławowie.  

P. […] zapewniła, że ośrodki zostaną dostosowane do przepisów. Remont miał zostać rozpoczęty do 

końca 2016r. ale ze względu na przedłużającą się procedurę projektową zaistniała konieczność 

złożenia aneksu do umowy o przesunięcie terminu rozpoczęcia prac remontowych do maja 2017r. 

Obydwa budynki są zaniedbane i trzeba tam dużo zrobić. Wynika to z problemów technologicznych. 

Na zakończenie swojej wypowiedzi zapewniła, że dołoży wszelkich starań, żeby pacjenci byli 

zadowoleni i poprosiła o jeszcze trochę cierpliwości.  



Ad 5.  
Otwierając dyskusję w tym punkcie Przewodnicząca Rady Gminy poprosiła Wójta Gminy o zabranie 

głosu.  

Adam Sulewski Wójt Gminy, zabierając głos w pierwszej kolejności złożył sprawozdanie z 

wykonania uchwał podjętych na XX sesji. Następnie przedstawił sprawozdanie z wykonania zadań 

między sesjami.  

- Zarządzeniem Wójta Gminy na stanowisko Zastępcy Wójta został powołany p. Władysław 

Sędzielski. Wójt wyjaśnił, że zdecydował się na powołanie Zastępcy Wójta z uwagi na to, że w 

Powiecie Mińskim tylko w naszej Gminie i Gminie Latowicz nie było Zastępcy Wójta. Ponadto 

obecnie są realizowane duże inwestycje, a p. Sędzielski będzie nadzorował oświatę i inwestycje oraz 

będzie zastępował Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej pod jej nieobecność. Na drogach w tej 

chwili jest dużo pracy, równiarka profiluje drogi i należy tej pracy dopilnować.  

- Został złożony wniosek do Lokalnej Grupy Działania Ziemi Mińskiej o dofinansowanie na budowę 

ul. Lipowej w Stanisławowie. Wniosek pozytywnie przeszedł wstępna ocenę.  

Następnie głos zabrał Radny Sylwester Bąkowski, który zapytał o działania Wójta w stosunku do 

drzewa w Szymankowszczyźnie oraz o umocowania Zastępcy Wójta.  

Adam Sulewski Wójt Gminy poinformował, że Zastępca Wójta na razie jest na okresie próbnym i 

wdraża się. Jeśli chodzi o drzewo w Szymankowszczyźnie Wójt zapewnił, że będzie się starał ratować 

to drzewo i w związku z tym zostaną przeprowadzone zabiegi pielęgnacyjne.  

Radny Sylwester Bąkowski ponownie zabierając głos zapytał jak długi okres próbny będzie miał 

Zastępca Wójta i jakie będą dalsze decyzje.  

Wójt poinformował, że Zastępca został zatrudniony do końca roku na okres próbny jeżeli p. Sędzielski 

nie zrezygnuje, to współpraca będzie kontynuowana.  

Ad 6.  
W punkcie tym Przewodniczący Komisji złożyli sprawozdania z prac Komisji miedzy sesjami.  

- Dariusz Kraszewski Przewodniczący Komisji Budżetu, Planowania i Finansów złożył sprawozdanie 

z pracy Komisji między sesjami – załącznik nr 2 do protokołu.  

- Agata Tabor Zastępca Przewodniczącego Komisji Społecznej, Ekologii i Bezpieczeństwa złożyła 

sprawozdanie z pracy Komisji między sesjami – załącznik nr 3 do protokołu.  

- Radna Agata Tabor złożyła również sprawozdanie z pracy Komisji Rewizyjnej między sesjami – 

załącznik nr 4 do protokołu.  

- Elżbieta Król Przewodnicząca Rady Gminy złożyła sprawozdanie ze wspólnego posiedzenia komisji 

w dniu 17 listopada 2016r. - załącznik nr 5 do protokołu.  

Ad 7.  
Po otwarciu dyskusji w tym punkcie Przewodnicząca Rady Gminy oddała głos Wójtowi Gminy.  

Adam Sulewski Wójt Gminy poinformował, że w związku z tym, że w ub. roku nie były podwyższane 

stawki podatkowe wspólnie ze Skarbnik Gminy postanowili je podwyższyć. Zostało dokonane 

rozeznanie stawek w innych gminach w powiecie mińskim i okazało się, że poza Gminą Jakubów w 

naszej Gminie są najniższe podatki. Wysokość stawek podatkowych ma wpływ na wysokość 

subwencji. Następnie przedstawił swoje propozycje stawek oraz propozycje komisji. Jeśli chodzi o 

stawkę od pow. budynków mieszkalnych, to podwyższenie jej z 0,25 zł do 0,45 nie byłoby 

szczególnie dużym obciążeniem dla mieszkańców, ale komisje zdecydowały, że ta stawka powinna 

zostać podwyższona tylko o 0,05zł. Wójt przyznał, że przychyla się do stanowiska komisji i 

wprowadzi je jako autopoprawkę. Po czym omówił, które z wniosków komisji zgłosi jako 

autopoprawki.  

Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała, że w dwóch stawkach jest rozbieżność miedzy 

propozycją Wójta i Komisji i jako pierwszą poddała pod głosowanie stawkę podatku od budynków lub 

ich części związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej oraz od budynków mieszkalnych lub 

ich części zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej. Wójt proponuje 20zł za 1m2, a komisje 

19 zł.  

Radny Dariusz Kraszewski wyjaśnił, że Komisja Budżetowa zaproponowała stawkę 19 zł z uwagi na 

rozwój przedsiębiorczości. W strategii rozwoju Gminy duży nacisk był kładziony właśnie na rozwój 

przedsiębiorczości, a podwyższanie stawek podatkowych nie sprzyja rozwojowi. Podwyższanie stawki 

w tej chwili jest niepotrzebne, ponieważ będzie to negatywny sygnał dla potencjalnych 

przedsiębiorców. Stawka 20 zł zrównuje Gminę Stanisławów z Gminą Mińsk Mazowiecki.  



Adam Sulewski Wójt stwierdził, że nie jest to najwyższa stawka.  

Następnie Przewodnicząca Rady Gminy poddała pod głosowanie stawkę 20 zł za 1m2 proponowaną 

przez Wójta Gminy. 6  

 

W głosowaniu oddano 1 głos ,,za” i 10 głosów ,,przeciw”. Głosowało 11 Radnych obecnych na sali 

obrad.  

W związku z tym Przewodnicząca Rady Gminy poddała pod głosowanie wniosek komisji - 19 zł za 

1m2.  
Oddano 10 głosów ,,za” wnioskiem i 1 ,,wstrzymujący”. Głosowało 11 Radnych obecnych na sali 

obrad.  

Następnie Przewodnicząca Rady Gminy poddała pod głosowanie kolejną stawkę co do, której były 

rozbieżności pomiędzy propozycją Wójta a wnioskami komisji. – od budynków lub ich części 

związanych z udzielaniem świadczeń zdrowotnych w rozumieniu przepisów o działalności leczniczej, 

zajętych przez podmioty udzielające tych świadczeń.  

Propozycja Wójta Gminy 4,50 zł za 1m2 – 9 głosów ,,przeciw”, 2 ,,wstrzymujące”. Głosowało 11 

Radnych obecnych na sali obrad.  

Wniosek nie uzyskał poparcia Rady Gminy w związku z tym Przewodnicząca poddała pod głosowanie 

wniosek Komisji - 4,45 zł za 1m2.  

Wniosek został przyjęty 9 głosami ,,za”, przy 2 ,,wstrzymujących”. Głosowało 11 Radnych obecnych 

na sali obrad.  

Po czym Radny Sylwester Bąkowski zgłosił wniosek o głosowanie projektu uchwały ze zmianami, 

bez czytania jego treści. Wniosek został przyjęty 10 głosami ,,za”, przy 2 ,,wstrzymujących”.  

Uchwała Nr XXI/162/2016 w sprawie ustalenia stawek podatku od nieruchomości na rok 2017 i 

zwolnień w tym podatku została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

Głosowało 11 Radnych obecnych na sali obrad.  

Ad 8.  
Po otwarciu dyskusji w tym punkcie, głos zabrał Adam Sulewski Wójt Gminy, który poinformował, 

że zaproponował cenę skupu 1 dt żyta stanowiącą podstawę do obliczania podatku rolnego na 

ubiegłorocznym poziomie tj. 45zł, ale Komisja Budżetowa przyjęła wniosek 44 zł.  

Radny Dariusz Kraszewski uzasadnił, że Komisja proponowała taką stawkę z uwagi na to, że cena 

żyta spada.  

Przewodnicząca Rady Gminy w pierwszej kolejności poddała pod głosowanie propozycję Wójta – 

45zł.  

W głosowaniu oddano 10 głosów ,,przeciw” i 1 ,,wstrzymujący”. Głosowało 11 Radnych obecnych na 

sali obrad.  

Następnie Rada Gminy jednogłośnie przyjęła cenę skupu 1 dt żyta w wysokości 44 zł. Głosowało 11 

Radnych obecnych na sali obrad.  

Po czym Radny Piotr Matusik zgłosił wniosek o przegłosowanie projektu uchwały ze zmianą, bez 

czytania treści.  

Wniosek został przyjęty 10 głosami ,,za” przy 1 ,,wstrzymującym”. Głosowało 11 Radnych obecnych 

na sali obrad.  

Rada Gminy jednogłośnie przyjęła uchwałę Nr XXI/163/2016 w sprawie obniżenia średniej ceny 

skupu żyta przyjmowanej jako podstawę obliczenia podatku rolnego na rok 2017 i zwolnień z tego 

podatku, która stanowi załącznik nr 7 do protokołu. Głosowało 11 Radnych obecnych na sali obrad.  

Ad 9.  
Adam Sulewski Wójt Gminy poinformował, że proponował cenę sprzedaży drewna jako podstawę 

obliczenia podatku leśnego na rok 2017 w wys. 180 zł. za m3. Komisje zaakceptowały tę kwotę. 7  

 

Radny Sylwester Bąkowski zgłosił wniosek o przegłosowanie projektu uchwały ze zmianą, bez 

czytania treści.  

Wniosek został przyjęty 10 głosami ,,za” przy 1 ,,wstrzymującym”. Głosowało 11 Radnych obecnych 

na sali obrad.  

Rada Gminy jednogłośnie przyjęła uchwałę Nr XXI/164/2016 w sprawie obniżenia ceny sprzedaży 

drewna jako podstawy obliczenia podatku leśnego na rok 2017, która stanowi załącznik nr 8 do 

protokołu. Głosowało 11 Radnych obecnych na sali obrad.  



Ad 10.  
Otwierając dyskusję w tym punkcie Przewodnicząca Rady Gminy poprosiła o zabranie Głosu 

Sekretarz Gminy.  

Jadwiga Będkowska Sekretarz Gminy omówiła autopoprawkę Wójta Gminy do projektu uchwały w 

sprawie uchwalenia rocznego programu współpracy Gminy Stanisławów z organizacjami 

pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 

2017, polegającą na zmianie kwoty w § 14 z ,,55.000” na ,,85.000” zł.  

Radny Dariusz Kraszewski Przewodniczący Komisji Budżetu i Gospodarki i Radna Agata Tabor 

Zastępca Przewodniczącego Komisji Społecznej, Ekologii i Bezpieczeństwa poinformowali, że 

Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.  

Po czym Radny Piotr Matusik zgłosił wniosek o przegłosowanie projektu uchwały z autopoprawką 

Wójta, bez czytania treści.  

Wniosek został przyjęty jednogłośnie. Głosowało 11 Radnych obecnych na sali obrad.  

Rada Gminy jednogłośnie przyjęła uchwałę Nr XXI/165/2016 w sprawie uchwalenia rocznego 

programu współpracy Gminy Stanisławów z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami 

prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2017, która stanowi załącznik nr 9 do 

protokołu. Głosowało 11 Radnych obecnych na sali obrad.  

Ad 11.  
Po otwarciu dyskusji w tym punkcie głos zabrała Jadwiga Będkowska Sekretarz Gminy, która 

poinformowała, że zmiana w Statucie jest związana z uchwałą podjętą na poprzedniej sesji dotyczącą 

likwidacji Samorządowego Zespołu Oświatowo-Wychowawczego. W związku z likwidacją jednostki 

organizacyjnej zachodzi potrzeba zaktualizowania wykazu jednostek organizacyjnych Gminy 

stanowiącego załącznik nr 3 do Statutu Gminy.  

Radny Dariusz Kraszewski Przewodniczący Komisji Budżetu i Gospodarki i Radna Agata Tabor 

Zastępca Przewodniczącego Komisji Społecznej, Ekologii i Bezpieczeństwa poinformowali, że 

Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.  

Radna Monika Uścińska zgłosiła wniosek o przegłosowanie projektu uchwały, bez czytania treści.  

Wniosek został przyjęty jednogłośnie. Głosowało 10 Radnych obecnych na sali obrad.  

Rada Gminy jednogłośnie przyjęła uchwałę Nr XXI/166/2016 w sprawie zmiany statutu Gminy 

Stanisławów, która stanowi załącznik nr 10 do protokołu. Głosowało 10 Radnych obecnych na sali 

obrad.  

Po czym Przewodnicząca Rady Gminy zarządziła 15 minutową przerwę w obradach.  

Po wznowieniu obrad po przerwie Przewodnicząca przeszła do omawiania kolejnego punktu obrad.  

Ad 12.  
Po otwarciu dyskusji w tym punkcie głos zabrała Jadwiga Będkowska Sekretarz Gminy, która 

poinformowała, że ta uchwała podobnie jak poprzednia jest związana z likwidacją SZO-W. Sekretarz 

Gminy poinformowała, że w uchwale zostały zapisane tylko pierwsze litery imion patronów szkół w 

Stanisławowie i Pustelniku, ale w związku z tym, że w nazwie tych szkół używa się pełnych imion, 

taką zmianę należy wprowadzić do uchwały.  

Radny Zygmunt Ochman zgłosił wniosek o przegłosowanie projektu uchwały ze zmianą, bez czytania 

treści.  

Wniosek został przyjęty jednogłośnie. Głosowało 10 Radnych obecnych na sali obrad.  

Rada Gminy jednogłośnie przyjęła uchwałę Nr XXI/167/2016 w sprawie organizacji wspólnej obsługi 

administracyjnej, finansowo – księgowej i organizacyjnej dla szkół i placówek, dla których organem 

prowadzącym jest Gmina Stanisławów, która stanowi załącznik nr 11 do protokołu. Głosowało 10 

Radnych obecnych na sali obrad.  

Ad 13.  
Po otwarciu dyskusji w tym punkcie, Radny Dariusz Kraszewski zabierając głos zgłosił wniosek aby 

w § 10 dodać pkt 1. W brzmieniu: ,,Informacja o wynikach konsultacji powinna zawierać zestawienie 

zebranych opinii mieszkańców oraz sposób ustosunkowania się Wójta do zebranych opinii wraz z 

uzasadnieniem.” Radny zauważył, że taki zapis jest ważny dla mieszkańców, ponieważ daje 

rozeznanie w jaki sposób i czy w ogóle Wójt ustosunkował się do ich opinii.  

Radna Elżbieta Król zapytała o wnioski komisji w sprawie projektu uchwały.  

P. Dariusz Kraszewski i p. Agata Tabor poinformowali, że komisje pozytywnie zaopiniowały projekt 

uchwały ze zmianami.  



Artur Olszewski Radca Prawny zauważył, że zgodnie z §45 ust. 2 Statutu Gminy inicjatywa 

uchwałodawcza przysługuje 4 Radnym. Żeby wniosek p. Kraszewskiego mógł zostać zgłoszony musi 

poprzeć go jeszcze co najmniej 3 osoby.  

Wniosek Radnego Dariusza Kraszewskiego o zmianę projektu uchwały poparli Radni: Bożenna Woś, 

Sylwester Książek i Monika Uścińska.  

Następnie Rada Gminy 6 głosami ,,za”, przy 4 ,,przeciw” i 1 ,,wstrzymującym” się od głosowania 

przyjęła wniosek Radnego Dariusza Kraszewskiego o dodanie w § 10 ust. 1 w brzmieniu: ,,Informacja 

o wynikach konsultacji powinna zawierać zestawienie zebranych opinii mieszkańców oraz sposób 

ustosunkowania się Wójta do zebranych opinii wraz z uzasadnieniem.”  

Po czym Radny Zygmunt Ochman zgłosił wniosek o głosowanie projektu uchwały bez czytania jego 

treści. Wniosek został przyjęty jednogłośnie. Głosowało 11 Radnych obecnych na sali obrad.  

Rada Gminy jednogłośnie przyjęła uchwałę Nr XXI/168/2016 w sprawie zasad i trybu 

przeprowadzania konsultacji społecznych z mieszkańcami Gminy Stanisławów, która stanowi 

załącznik nr 12 do protokołu. Głosowało 11 Radnych obecnych na sali obrad.  

Ad 14.  
Po otwarciu dyskusji w tym punkcie i braku chętnych do dyskusji Rada Gminy 10 głosami ,,za”, przy 

1 ,,wstrzymującym” przyjęła wniosek o głosowanie projektu uchwały bez czytania jego treści.  

Następnie Rada Gminy 10 głosami ,,za” przy 1 ,,wstrzymującym” przyjęła uchwałę Nr XXI/169/2016 

w sprawie rozpatrzenia skargi mieszkańca Gminy, która stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

Głosowało 11 Radnych obecnych na sali obrad.  

Ad 15.  
Po otwarciu dyskusji w tym punkcie i braku pytań do projektu uchwały Radny Piotr Matusik zgłosił 

wniosek o głosowanie projektu uchwały bez czytania jego treści. Wniosek został przyjęty 

jednogłośnie. Głosowało 11 Radnych obecnych na sali obrad. 9  

 

Rada Gminy 10 głosami ,,za” przy 1 ,,wstrzymującym” przyjęła uchwałę Nr/XXI/170/2016 w sprawie 

przekazania skargi, która stanowi załącznik nr 14 do protokołu. Głosowało 11 Radnych obecnych na 

sali obrad.  

Ad 16.  
Przewodnicząca Rady Gminy, otwierając obrady w tym punkcie poprosiła o zabranie głosu Czesławę 

Kaim Skarbnik Gminy.  

Skarbnik Gminy omówiła zmiany w budżecie Gminy na 2016 rok proponowane przez Wójta Gminy. 

Skarbnik wyjaśniła, że najważniejsze zmiany dotyczą: otrzymania dotacja na świadczenie ,,500+”, 

zwiększenia dotacji dla Powiatu Mińskiego na budowę chodnika przy drodze powiatowej na odcinku 

w Wólce Czarnińskiej oraz zwiększenia dotacji na prace wykończeniowe budynku remizy OSP w 

Rządzy.  

Po czym Radny Zygmunt Ochman zgłosił wniosek o głosowanie projektu uchwały bez czytania jego 

treści. Wniosek został przyjęty jednogłośnie. Głosowało 11 Radnych obecnych na sali obrad.  

Rada Gminy jednogłośnie przyjęła uchwałę Nr XXI/171/2016 w sprawie zmian w budżecie Gminy na 

rok 2016, która stanowi załącznik nr 15 do protokołu. Głosowało 11 Radnych obecnych na sali obrad.  

Ad 17.  
Czesława Kaim Skarbnik Gminy poinformowała, że projekt uchwały w sprawie zmian w WPF jest 

związana ze zmianami w budżecie.  

Radny Piotr Matusik zgłosił wniosek o głosowanie projektu uchwały bez czytania jego treści. 

Wniosek został przyjęty jednogłośnie. Głosowało 11 Radnych obecnych na sali obrad.  

Rada Gminy jednogłośnie przyjęła uchwałę Nr XXI/172/2016 w sprawie zmian w Wieloletniej 

Prognozie Finansowej Gminy Stanisławów na lata 2016-2026, która stanowi załącznik nr 16 do 

protokołu. Głosowało 11 Radnych obecnych na sali obrad.  

Ad 18.  
Po otwarciu obrad w tym punkcie, jako pierwsza głos zabrała Jadwiga Będkowska Sekretarz Gminy, 

która poinformowała, że jest już wynik weryfikacji Programu Rewitalizacji Gminy dokonanej przez 

Urząd Marszałkowski.  

Następnie głos zabrał […] autor Programu, który poinformował, że naniósł już zmiany wskazane 

przez Urząd Marszałkowski. Program po uchwaleniu przez radę Gminy musi zostać zatwierdzony 

przez Urząd Marszałkowski. Aby uniknąć konieczności zmian po uchwaleniu, Program został 



skonsultowany z urzędnikami, którzy zalecili, żeby dane z tabelek opracować w formie mapek np. 

dane dot. bezrobocia i to zostało już zrobione. Należy tez rozszerzyć rozdział dotyczący wdrażania 

programu. W Programie były wpisane dwa obszary w sołectwach Ładzyń i Pustelnik, ale okazało się, 

że tu musi być ujęty nie tylko teren zurbanizowany, ale cały teren sołectwa. Zasadnicza część ze 

wskazaniem miejscowości i przedsięwzięcia mieszczą się w pojęciu rewitalizacji.  

Artur Olszewski Radca Prawny stwierdził, że są to tylko zmiany techniczne. Uchwała miałaby inny 

załącznik graficzny.  

Adam Sulewski Wójt dodał, że te zmiany wprowadza jako swoją autopoprawkę.  

Radny Sylwester Książek stwierdził, że przyjmie te zmiany pod warunkiem, że otrzyma mapki.  

[…] wyjaśnił, że w schemacie był zarys map z sołectwami, a teraz dane zostały przeniesione na 

mapki.  

Radna Monika Uścińska wniosła, aby do projektu uchwały został dołączony załącznik z dnia 

dzisiejszego.  

Radni Agata Tabor i Dariusz Kraszewski poinformowali, że komisje pozytywnie zaopiniowały projekt 

uchwały.  

Radny Piotr Matusik zgłosił wniosek o głosowanie projektu uchwały bez czytania jego treści. 

Wniosek został przyjęty jednogłośnie. Głosowało 11 Radnych obecnych na sali obrad.  

Rada Gminy jednogłośnie przyjęła uchwałę Nr XXI/173/2016 w sprawie przyjęcia Lokalnego 

Programu Rewitalizacji Gminy Stanisławów na lata 2016-2023, która stanowi załącznik nr 17 do 

protokołu. Głosowało 11 Radnych obecnych na sali obrad.  

Ad 18.1.  
Po otwarciu dyskusji w tym punkcie i braku pytań, Radny Piotr Matusik zgłosił wniosek o głosowanie 

projektu uchwały bez czytania jego treści. Wniosek został przyjęty jednogłośnie. Głosowało 11 

Radnych obecnych na sali obrad.  

Radni Agata Tabor i Dariusz Kraszewski poinformowali, że komisje pozytywnie zaopiniowały projekt 

uchwały.  

Rada Gminy jednogłośnie przyjęła uchwałę Nr XXI/174/2016 w sprawie przekazania skargi, która 

stanowi załącznik nr 18 do protokołu. Głosowało 11 Radnych obecnych na sali obrad.  

Ad 18.2.  
Jako pierwsza głos w tym punkcie zabrała Jadwiga Będkowska Sekretarz Gminy, która 

poinformowała, że projekt uchwały w sprawie powołania doraźnej Komisji ds. wypracowania 

koncepcji rewitalizacji centrum Stanisławowa został przygotowany w związku ze stanowiskiem 

przyjętym na wspólnym posiedzeniu Komisji w dniu 17 listopada 2016r. Następnie zasugerowała, aby 

kandydaci wyrazili zgodę na kandydowanie oraz wybranie przewodniczącego Komisji.  

Radny Piotr Matusik stwierdził, że sprawa rewitalizacji centrum Stanisławowa była już wielokrotnie 

dyskutowana i powoływanie teraz Komisji jest bez sensu.  

Elżbieta Król Przewodnicząca Rady Gminy przyznała, że Radny Piotr Matusik ma wiele racji, ale w 

związku z wnioskiem Komisji należy podjąć uchwałę i popracować nad projektem.  

Następnie obecni na sesji kandydaci na członków Komisji wyrazili zgodę na kandydowanie.  

Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała, że Radny Wiesław Szponar na posiedzeniu Komisji 

wyraził zgodę na kandydowanie.  

Leonard Zdanowicz Radny Powiatowy poinformował, że w kwietniu będzie ogłoszony grant na 

odnowę wsi i jeżeli Gmina nie zdąży wykonać nowego projektu, lub nanieść zmiany do obecnego, to 

nie będzie mogła aplikować o środki.  

Radny Sylwester Bąkowski zauważył, że komisja ma czas do 31 grudnia 2016r. na wypracowanie 

koncepcji.  

Następnie Radny Krzysztof Grula zgłosił kandydaturę Radnej Moniki Uścińskiej na Przewodniczącą 

Komisji. P. Monika Uścińska wyraziła zgodę na kandydowanie.  

Radny Sylwester Książek poparł powołanie komisji i powiedział, że należy trzymać się wyznaczonych 

kierunków. Radny poparł też kandydaturę Radnej Moniki Uścińskiej na Przewodniczącą Komisji.  

Po czym Radny Sylwester Bąkowski zgłosił kandydaturę Krzysztofa Gruli na Przewodniczącego 

Komisji. P. Krzysztof Grula wyraził zgodę na kandydowanie.  

Przewodnicząca Rady Gminy poddała pod głosowanie kandydaturę radnej Moniki Uścińskiej na 

Przewodniczącą doraźnej Komisji.  



W głosowaniu oddano 6 głosów ,,za”, 4 ,,przeciw” i 1 ,,wstrzymujący”. Głosowało 11 Radnych 

obecnych na sali obrad. 11  

 

Z uwagi na to, że p. Monika Uścińska została wybrana Przewodniczącą doraźnej Komisji, 

kandydatura p. Krzysztofa Gruli, nie była głosowana.  

Radna Agata Tabor zgłosiła wniosek o przegłosowanie projektu uchwały bez czytania jego treści.  

Wniosek został przyjęty jednogłośnie. Głosowało 11 Radnych obecnych na sali obrad.  

Rada Gminy 10 głosami ,,za” przy 1 ,,wstrzymującym” przyjęła uchwałę Nr XXI/175/2016 w sprawie 

powołania doraźnej Komisji ds. wypracowania koncepcji rewitalizacji centrum Stanisławowa, która 

stanowi załącznik nr 19 do protokołu. Głosowało 11 Radnych obecnych na sali obrad.  

Ad 18.3.  
Po otwarciu dyskusji w tym punkcie głos zabrała Jadwiga Będkowska Sekretarz Gminy, która 

poinformowała, że były wątpliwości, jeśli chodzi o termin wejścia w życie tej uchwały. Nadzór 

Prawny uznał, że nie jest to akt prawa miejscowego i zalecił zmianę uchwały.  

Radny Sylwester Bąkowski zgłosił wniosek o głosowanie projektu uchwały bez czytania jego treści.  

Wniosek został przyjęty jednogłośnie. Głosowało 11 Radnych obecnych na sali obrad.  

Rada Gminy 10 głosami ,,za” przy 1 ,,wstrzymującym” przyjęła uchwałę Nr XXI/175/2016 

zmieniającą uchwałę w sprawie przyjęcia Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych dla 

Gminy Stanisławów na lata 2016-2021, która stanowi załącznik nr 20 do protokołu. Głosowało 11 

Radnych obecnych na sali obrad.  

Ad 18.4.  
Po otwarciu obrad w tym punkcie głos zabrała Jadwiga Będkowska Sekretarz Gminy, która 

poinformowała, że jest to podobna sytuacja jak w przypadku poprzedniego projektu uchwały. Tutaj 

również chodzi o zmianę zapisu dot. terminu wejścia w życie uchwały.  

Radny Piotr Matusik zgłosił wniosek o głosowanie projektu uchwały bez czytania jego treści. 

Wniosek został przyjęty jednogłośnie. Głosowało 11 Radnych obecnych na sali obrad.  

Rada Gminy jednogłośnie przyjęła uchwałę Nr XXI/176/2016 w sprawie uchwały zmieniającej 

uchwałę w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Wspierania Rodziny na lata 2016 – 2018, która 

stanowi załącznik nr 21 do protokołu. Głosowało 11 Radnych obecnych na sali obrad.  

Ad 19.  
W punkcie tym Przewodnicząca Rady Gminy przedstawiła informację z analizy oświadczeń 

majątkowych przekazanych przez Urzędy Skarbowe:  

1) informacja Naczelnika Urzędu Skarbowego w Mińsku Mazowieckim dotycząca oświadczeń o 

stanie majątkowym złożonych przez Radnych,  

2) informacja Naczelnika Urzędu Skarbowego w Mińsku Mazowieckim dotycząca oświadczeń o 

stanie majątkowym złożonych przez pracowników Urzędu Gminy i kierowników jednostek 

organizacyjnych,  

3) informacja Naczelnika Urzędu Skarbowego w Mińsku Mazowieckim dotycząca oświadczenia o 

stanie majątkowym złożonego przez Karolinę Hendzel pracownika Urzędu Gminy,  

4) informacja Naczelnika Urzędu Skarbowego w Siedlcach dotycząca oświadczenia o stanie 

majątkowym złożonego przez Sekretarza Gminy.  

 

Ad 20.  
Po otwarciu dyskusji w tym punkcie Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała o pismach, które 

wpłynęły do Rady Gminy.  

 

1. Skarga Radnego Sylwestra Książka. Zgodnie z życzeniem skarżącego skarga została przesłana do 

Wojewody, Prezesa Rady Ministrów i Regionalnej Izby Obrachunkowej. Jednak Prezes Rady 

Ministrów i RIO odesłali skargi do rozpatrzenia przez Radę Gminy, zgodnie z właściwością.  

Przewodnicząca Rady Gminy zawnioskowała, aby Rada Gminy skierowała skargę do rozpatrzenia 

przez Komisję Rewizyjną.  

Rada Gminy 10 głosami za, przy 1 wstrzymującym przyjęła wniosek Przewodniczącej. Głosowało 11 

Radnych obecnych na sali obrad.  

2. Skarga mieszkanki Gminy, przekazana przez Wojewodę Mazowieckiego Radzie Gminy zgodnie z 

właściwością.  



Przewodnicząca Rady Gminy zaproponowała, aby Rada Gminy skierowała skargę do rozpatrzenia 

przez Komisję Rewizyjną.  

Rada Gminy jednogłośnie przyjęła wniosek Przewodniczącej. Głosowało 11 Radnych obecnych na 

sali obrad.  

3. Skarga mieszkańca Gminy w części dotyczącej działalności Wójta.  

Przewodnicząca Rady Gminy zaproponowała, aby Rada Gminy skierowała skargę do rozpatrzenia 

przez Komisję Rewizyjną.  

Rada Gminy 10 głosami za, przy 1 wstrzymującym przyjęła wniosek Przewodniczącej. Głosowało 11 

Radnych obecnych na sali obrad.  

4. Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała, że do wiadomości Rady Gminy wpłynęła skarga na 

pracowników Urzędu Gminy, która została przesłana do Radnych e-mailem. Radni, którzy nie 

posiadają skrzynek e-mailowych mogą się zapoznać z treścią skargi w biurze Rady Gminy.  

5. Pismo Ochotniczej Straży Pożarnej w Stanisławowie dotyczące użyczenia na rzecz Gminy 

nieruchomości w Stanisławowie.  

Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała, że zarówno Komisja Społeczna, Ekologii i 

Bezpieczeństwa jak i Komisja Budżetu i Gospodarki zajmowały się tą sprawą. W posiedzeniach 

Komisji uczestniczyli również przedstawiciele OSP.  

Jadwiga Będkowska Sekretarz Gminy poinformowała, że wyrażenie zgody nie jest konieczne, 

ponieważ kompetencje do przyjęcia w użyczenie posiada Wójt Gminy. Jeżeli Rada Gminy wyrazi 

zgodę, to należy mieć na uwadze, że w przyszłości trzeba przeznaczyć środki w budżecie na 

utrzymanie nieruchomości.  

Komisja 9 głosami za, przy 1 przeciw i 1 wstrzymującym od głosowania pozytywnie zaopiniowała 

wniosek o zawarcie umowy użyczenia.  

6. Pismo Radnej Moniki Uścińskiej w sprawie studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego i planu miejscowego zagospodarowania przestrzennego wsi Ładzyń.  

Sekretarz Gminy wyjaśniła, że p. Monika Uścińska wnioskuje w imieniu mieszkańców o zmianę 

studium. Obecnie opracowywany projekt planu nie obejmuje całego obszaru sołectwa. Radca Prawny 

stwierdził, że jeżeli nowy plan będzie uchwalony, to na tym terenie będą obowiązywały dwa plany. 

Sekretarz przyznała, że wniosek o zmianę studium jest zasadny, ponieważ studium jest nieaktualne.  

Rada Gminy jednogłośnie przekazała wniosek do Komisji stałych.  

Następnie głos zabrała Radna Bożenna Woś, która poruszyła sprawę stanu drogi we wsi Cisówka. 

Radna stwierdziła, że jest to jedna z najgorszych dróg w Gminie, jeśli nie najgorsza. Jeżeli naprawa 

drogi miałaby się opierać tylko o fundusz sołecki, to będzie to trwało kilka lat.  

Adam Sulewski Wójt przyznał, że zna ten temat, sprawa dotyczy dwóch dróg we wsi Cisówka. W 

dniu dzisiejszym droga została porównana, droga jest przejezdna i nie jest to na pewno najgorsza 

droga w Gminie. Jakieś środki zostaną jeszcze wygospodarowane na destrukt, ale na asfalt Gmina nie 

ma środków. W miarę możliwości droga będzie utwardzana destruktem.  

Mieszkaniec Cisówki stwierdził, że na drodze jest błoto i wyboje.  

P. […] powiedziała, że mieszkańców interesuje najbardziej odcinek drogi od kapliczki do torów. Jest 

to ważny i uczęszczany odcinek, a skoro Urząd Gminy nie radzi sobie z tym problemem, to 

mieszkańcy wystąpią do wyższego organu. P. […] przyznała, że nie wie czy p. sołtys składała 

wniosek w tej sprawie i zapytała p. Wójta czy podejmie jakieś działania w kierunku rozwiązania 

problemu?  

Janina Weselińska Sołtys wsi Cisówka poinformowała, że bardzo często bywa w Urzędzie Gminy i 

zgłaszała ten problem. Mieszkańcy nie biorą udziału w zebraniach, cichcem przychodzą na sesję nie 

informując sołtysa o takim zamiarze. P. Weselińska zapewniła, że rozmawiała z Wójtem Gminy i 

ustaliła, że na drogę ma być dowieziony destrukt i zostało to zrealizowane, a w przyszłym roku 

również zostanie dowieziony destrukt. Destruktu zostało dowiezione tyle na ile wystarczyło z 

funduszu sołeckiego. Przyznała, że kiedy sygnalizowała problem, to Wójt zawsze starał się coś 

dowieźć na drogę. P. Sołtys zapewniła, że również chce żeby stan drogi był jak najlepszy, ale nie 

narzeka na urzędników. Dzięki jej interwencjom sytuacja dróg w Cisówce jest znacznie lepsza.  

Radny Sylwester Książek poinformował, że droga w Cisówce była budowana w czynie społecznym. 

Przy drodze muszą być chodniki, ścieżki rowerowe należy zacząć od usunięcia drzew i przesunięcia 

ogrodzeń. Oprócz tego, że jest droga, to są jeszcze media, trzeba wykonać odwodnienie.  



Radny Dariusz Kraszewski stwierdził, że w najbliższym czasie nie będzie drogi asfaltowej, ale 

mieszkańcy chcą jak najlepszego utwardzenia tej drogi.  

Następnie jeden z mieszkańców wsi Cisówka zaapelował do Radnej i Sołtys wsi Cisówka, aby 

porozumiały się i wspólnie walczyły o drogę. Istnieje konflikt miedzy Radną i Sołtys i każda z nich 

działa na własną rękę.  

Adam Sulewski Wójt przyznał, że wieś Cisówka ma zarówno dobrą Radna jak Sołtys wsi. P. 

Weselińska ciągle interweniuje w sprawie drogi, ale wszystko rozbija się o środki. Przyznał, że 

obiecał, iż w przyszłym roku wyasygnuje jakąś kwotę do utwardzenia tej drogi.  

Leonard Zdanowicz Radny Rady Powiatu Mińskiego poinformował, że wspólnie z Radnym Markiem 

Kaimem złożyli wnioski do budżetu powiatu mińskiego na:  

- modernizację drogi we wsi Wólka Czarnińska,  

- wykonanie nakładki asfaltowej na drodze powiatowej we wsi Cisówka  

- budowa drogi Sokóle-Porąb-Mlęcin-Jakubów,  

- wykonanie oświetlenia ostrzegawczego na skrzyżowaniu ul. Warszawskiej z Wołomińską w 

Stanisławowie,  

- wykonanie dokumentacji projektowej na budowę chodnika przy drodze powiatowej Stanisławów-

Sokóle,  

- czyszczenie rowów przy drogach powiatowych.  

P. Zdanowicz zwrócił się z prośbą do Wójta, Wice Wójta i Radnych, aby skorzystali ze środków na 

odnowę wsi w celu realizacji projektu rewitalizacji centrum Stanisławów. Radny zauważył, że jest to 

wizytówka Stanisławowa, zmiana projektu przeciągnie sprawę w czasie i może się okazać, że będzie 

za późno na aplikowanie o środki. Istnieje możliwość pozyskania inwestorów do Gminy, ale musi się 

tu dziać coś pozytywnego, żeby byli zainteresowani inwestycjami w tej Gminie. Drugim projektem 

wymagającym zastanowienia jest projekt przedszkola w Stanisławowie. Budynek, w którym mieści 

się przedszkole jest stary, wygląda źle. Pomysł budowy kontenerowego budynku i połączenia dwóch 

obiektów jest dobry i należy wykonać chociażby projekt łącznika. W chwili obecnej środków 

zewnętrznych na przedszkola nie ma, ale może się coś pojawić. Na razie należy dokonać adaptacji 

pomieszczeń w Gimnazjum, ale trzeba też zrobić projekt na łącznik. Kolejną sprawą poruszana przez 

p. Zdanowicza była sprawa chodnika przy ul. Cmentarnej w Stanisławowie. Radny Zdanowicz 

zaapelował do władz Gminy, aby coś z tym chodnikiem zrobić. Poprzednio chodnik był ułożony z 3 

płytek, teraz są 2, po zrealizowaniu inwestycji infrastrukturalnych chodnik miał być przywrócony do 

stanu sprzed inwestycji. Ostatnią sprawą poruszoną przez p. Zdanowicza była sprawa Górznika w 

Stanisławowie.  

Następnie Radny Sylwester Książek zapytał czy jest w planach remont drogi w Zawiesiuchach?  

P. Leonard Zdanowicz wyjaśnił, że na dzień dzisiejszy nic się w tym temacie nie robi, ale po przejęciu 

drogi przez powiat, na pewno jakieś prace na tej drodze zostaną wykonane.  

Adam Sulewski Wójt poinformował, że jest propozycja przekazania tej drogi powiatom: mińskiemu i 

wołomińskiemu, ale najpierw musi zostać uregulowany stan prawny drogi. Do uregulowania została 

już tylko jedna działka. Po uregulowaniu stanu prawnego Gmina przekaże drogę. Wójt powiedział, że 

Starosta Miński obiecał, że zajmie się tym problemem, a koszty rozliczy ze Starostą Wołomińskim.  

Radny Leonard Zdanowicz powiedział, że Rada Powiatu Mińskiego opowiada się za przejęciem tej 

drogi.  

Następnie […] zabierając głos poruszyła sprawę braku odpowiedzi na pismo Towarzystwa Przyjaciół 

Ziemi Stanisławowskiej w sprawie organizacji w Gminnym Ośrodku Kultury wystawy 

sienkiewiczowskiej. TPZS prosiło o wsparcie finansowe i lokalowe. Rok sienkiewiczowski kończy 

się, a Towarzystwo posiada unikalne zdjęcia, które chciałoby przedstawić mieszkańcom.  

Adam Sulewski Wójt poinformował, że takie pismo do niego nie dotarło, ale popiera tę inicjatywę i 

cieszy się, że postał taki pomysł.  

Radny Dariusz Kraszewski zauważył, że Radna również składała pismo i nie otrzymała na nie 

odpowiedzi. Stwierdził, że należy przyjrzeć się obiegowi dokumentów w Urzędzie Gminy.  

Mieszkaniec wsi Cisówka zwrócił się do Wójta Gminy o odpowiedź w sprawie drogi w Cisówce i 

stwierdził, że w związku ze stanem drogi spadły ceny działek w Cisówce.  

Adam Sulewski Wójt zapewnił, że ceny działek spadły w całej Gminie. Droga będzie naprawiana 

sukcesywnie. Gmina ma ograniczone środki i na pewno nie zrobi tego w jednym roku. Mamy 

rozpoczęte duże inwestycje i mieszkańcy muszą się uzbroić w cierpliwość.  



Radny Sylwester Książek zwrócił się do Wójt, aby zastanowił się jak coś mówi, żeby słowo znaczyło 

słowo. Raz p. Wójt mówi tak, a innym razem inaczej. Radny powiedział, że chodzi mu o ustalenie 

właściciela prywatnej drogi w Łęce koło młyna. P. Książek poprosił o odpowiedź na piśmie. Radny 

dodał, że Wójt ,,napuszcza” Sołtys Łęki, która pracuje w Urzędzie Gminy i robi zamęt we wsi Choiny. 

Na zebranie w Choinach przyjeżdżają różne osoby, które przedstawiają mieszkańcom mylne 

dokumenty.  

Wójt stwierdził, że informował już o sprawie drogi i zapewnił, że p. Książek otrzyma odpowiedź na 

piśmie.  

P. Anna Wieczorek Sołtys wsi Suchowizna poruszyła zły stan drogi w Suchowiźnie i poinformowała, 

że droga jest prawie nieprzejezdna, nawet przejść nie można. Na drogę należy dowieźć jakiegoś 

kruszywa.  

Adam Sulewski Wójt zapewnił, że w najbliższym czasie wszystkie drogi w gminie zostaną 

porównane.  

 

Ad 21.  
Po wyczerpaniu wszystkich punktów zawartych w porządku obrad, Elżbieta Król Przewodnicząca 

Rady Gminy zamknęła XXI sesję Rady Gminy Stanisławów.  

Protokołowała  

Hanna Pietrzyk 


